

A-87-73

A-87-73

Anglophoto Ltd. (Appellant)

v.

The ship *Ikaros* and Pleione Maritime Corp. and Empire Stevedoring Company Limited (Respondents)

Court of Appeal, Jackett C.J.—Ottawa, February 1, 1974.

Practice—Application for directions re service upon Attorney General of Canada and Attorneys General of the provinces—Federal Court Rule 1101.

APPLICATION for directions.

COUNSEL:

The application was dealt with pursuant to Federal Court Rule 1107.

SOLICITORS:

Ray, Wolfe, Connell, Lightbody and Reynolds, Vancouver, for appellant.*Macrae, Montgomery, Hill and Cunningham*, Vancouver, for the ship *Ikaros* and Pleione Maritime Corp.*P. J. Gordon*, Vancouver, for Empire Stevedoring Co. Ltd.

JACKETT C.J.—This is an application by the respondent, Empire Stevedoring Company Limited, "for directions as to what the parties should do with respect to the service of the material herein upon the Attorney General for Canada and the Attorneys General for the Provinces of Canada."

Rule 1101 of the Federal Court Rules reads as follows:

Rule 1101. Where any constitutional question or any question of general importance is raised by any matter before the Court,

(a) any party may serve a notice on the Attorney General of Canada or the Attorney General of any province who may be interested,

(b) the Court or the Chief Justice may direct the Registry to bring the matter to the attention of the Attorney General of Canada or the Attorney General of any province who may be interested, and

(c) the Attorney General of Canada or the Attorney General of any province may apply for leave to intervene or

Anglophoto Ltd. (Appelante)

c.

Le navire *Ikaros* et Pleione Maritime Corp. et Empire Stevedoring Company Limited (Intimés)Cour d'appel, le juge en chef Jackett—Ottawa, le 1^{er} février 1974.*Pratique—Demande de directives au sujet de la signification d'un avis au procureur général du Canada et aux procureurs généraux des provinces—Règle 1101 des Règles de la Cour fédérale.*

c DEMANDE de directives.

AVOCATS:

La requête fut entendue conformément à la Règle 1107 des Règles de la Cour fédérale.

PROCUREURS:

Ray, Wolfe, Connell, Lightbody et Reynolds, Vancouver, pour l'appelante.*Macrae, Montgomery, Hill et Cunningham*, Vancouver, pour le navire *Ikaros* et Pleione Maritime Corp.*P. J. Gordon*, Vancouver, pour Empire Stevedoring Co. Ltd.

LE JUGE EN CHEF JACKETT—Dans cette requête, l'Empire Stevedoring Company Limited, intimée, demande des [TRADUCTION] «directives sur ce que les parties doivent faire pour signifier le dossier au procureur général du Canada et aux procureurs généraux des provinces du Canada».

h La Règle 1101 des Règles de la Cour fédérale se lit comme suit:

Règle 1101. Lorsqu'une question d'ordre constitutionnel ou une question d'intérêt général se pose dans une affaire dont la Cour est saisie,

a) toute partie peut signifier un avis au procureur général du Canada ou au procureur général de toute province qui peut être intéressée,

b) la Cour ou le juge en chef peut ordonner au greffe de porter l'affaire à l'attention du procureur général du Canada ou du procureur général de toute province qui peut être intéressée, et

c) le procureur général du Canada ou le procureur général de toute province peut demander la permission d'intervenir

for leave to file a memorandum of facts and law and to appear by counsel and take part in the hearing.

In the absence of an application to the Court to make some specific direction, I am aware of no reason why the Court should make a direction under paragraph (b) of Rule 1101.

nir ou la permission de déposer un exposé des faits et du droit et de comparaître par procureur et de participer à l'audition.

Puisqu'on ne demande pas à la Cour de donner des directives précises, je ne vois pas pourquoi elle devrait donner des instructions en vertu de l'alinéa b) de la Règle 1101.